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Vážení čitatelia nášho časopisu SPRÁVNY!

Keď teraz perom s logom Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky píšem tieto riadky, viaceré spomienky
týkajúce sa začiatku jeho činnosti ma silno opantávajú.
Presne pred dvoma rokmi sme totiž začali písať prvé
písmenká do kroniky našej inštitúcie. Prvé tzv. „nulté“
plénum súdu sa zišlo 23. – 24.6.2021 v Omšení. Vytvorili sa
tam základy personálneho usporiadania senátov a orga-
nizácie práce súdu. Jeho kancelária, ktorá už v tom čase
paralelne vznikala, mala tak ako súd jedného zamestnanca –
vedúcu kancelárie.

Spomínam to najmä preto, aby som zdôraznil silu motivácie,
vôle ísť za svojim cieľom, presvedčenia o správnosti
nastúpenej cesty, odmietanie polovičatých riešení, či
kompromisov ustupujúcich do „šedej zóny“ neprinášajúcej
novú kvalitu súdu a jeho rozhodovacej činnosti. Iba pozitívne
nastavenie a viera vo vlastné sily nám priniesli stav, v akom
sa dnes Najvyšší správny súd Slovenskej republiky nachádza.

Po takmer dvoch rokoch je čas aj bilancovať. Bez mihnutia
oka, či zrniečka  pochybnosti sa natíska na jazyk jasný odkaz 

PAVOL NAĎ

– zvládli sme veľmi dobre štart a rozbeh súdu a jeho
zázemia – Kancelárie súdu. Všetkým Vám za to úprimne
ďakujem. Sudkyne a sudcovia by naozaj nedokázali bez
pozitívnej motivácie, vnútorného hlasu volajúceho po
naplnení pracovných plánov a cieľov a bez pomoci
asistentov a zamestnancov ďalších útvarov Kancelárie súdu
napĺňať plnohodnotne naše právomoci v prospech občanov
Slovenska. Veľa sa od nás právom aj očakáva, čo potrebu
takéhoto vnútorného nastavenia a nasadenia všetkých nás
iba zvýrazňuje.

Prešli sme si na dvojročnej ceste aj ťažšími chvíľami. Patrí to
asi neodmysliteľne k životu a iba ma to uistilo o tom, že sme
nabrali správny smer už od prvého organizačného a per-
sonálneho nastavenia  kritérií  pre  fungovanie nášho súdu
a jeho kancelárie. Obsahovo prevyšujúc výraz „sme
odsúdení na spoluprácu“ by okrem mňa určite nejeden
človek sediaci v krásnom sídle tejto inštitúcie povedal – áno,
budem sem prichádzať a pracovať s radosťou a každý deň
strávený so spolupracovníkmi mi je sviatkom. Som tu doma,
som tu SPRÁVNE. 

Úspešným rozbehom kasačnej, disciplinárnej i volebnej
agendy sme vyslali signál do právnického prostredia, aj
našim občanom, že si naplno uvedomujeme dôležitosť
nášho poslania. Našou povinnosťou je „už len“ strážiť
kvalitu a včasnosť rozhodovania súdu, pri rešpektovaní
základného nastavenia našich myslí a sŕdc - sme tu pre ľudí,
pre ochranu ich práv, najmä základných ľudských práv.
Verím, že to všetci aj chceme.

„Nič mi nebolo nemožné, lebo som chcel,“ povedal Milan
Rastislav Štefánik. Aj na oko veľmi ťažko dosiahnuteľné a od-
vážne ciele  sú  realizovateľnými  pri  hlbokom  presvedčení
o ich správnosti, hodnote. Vedenie súdu je jasne nastavené
smerovať naše aktivity nielen ku kvalitnému zvládnutiu
súdnej agendy  zverenej  nám Ústavou Slovenskej republiky
a zákonmi, ale aj k zmysluplnej ustálenej judikatúre
publikovanej v zbierke našich rozhodnutí. Začali sme a aj
ďalej sme pripravení podávať pomocnú ruku
novovzniknutým správnym súdom v ich ťažkých začiatkoch.
Popri úprimnej snahe o presadzovanie kvality a včasnosti
rozhodovania správnych súdov na Slovensku je pre nás
zároveň veľkou výzvou  aj  budujúca  sa pozícia nášho súdu
v právnom systéme Európskej únie. S potešením Vám
môžem už teraz oznámiť, že v máji 2024 navštívi náš súd
pán predseda Súdneho dvora Európskej únie Koen Lenaerts. 

Chcem Vás ubezpečiť, vážená čitateľka, vážený čitateľ
časopisu SPRÁVNY, že o všetkých míľnikoch na našej ceste
Vás budeme informovať. Tvorcovia časopisu sú v centre
diania a s radosťou sa s Vami podelia o všetky dôležité
poznatky.

Prajem Vám príjemné čítanie! 
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Zdenka Reisenauerová: Môj čas sa naplnil
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JUDr. Zdenka Reisenauerová začínala ako sudkyňa
Okresného súdu Bratislava – vidiek na občianskopráv-
nom úseku vo funkčnom zaradení predseda senátu. Od
roku 1989 až do roku 1994 bola predsedníčkou senátu
Obvodného súdu Bratislava IV na občianskoprávnom
úseku.  Od  roku   1994   pôsobila    na    Krajskom   súde
v Bratislave a od roku 1997 na Krajskom súde v Trnave
na úseku správneho súdnictva a súčasne na
občianskoprávnom úseku. V roku 2006 prešla na stáž na
Najvyšší súd Slovenskej republiky, pričom od roku 2007
na ňom pôsobila ako sudkyňa, v rokoch 2009 až 2021 ako
predsedníčka senátu správneho kolégia. Odborné
znalosti získané počas svojej justičnej praxe
odovzdávala ako externá vyučujúca študentom
Právnickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave.
Prednášala aj ako externá lektorka pre Justičnú
akadémiu Slovenskej republiky či pre Inštitút
vzdelávania pri Ministerstve vnútra Slovenskej
republiky. Študovala na Právnickej fakulte Univerzity
Komenského v Bratislave. 

Po desiatkach odpracovaných rokoch opustíte o pár
mesiacov súdny systém. Aké pocity vo Vás prevládajú?

Vážim si Váš záujem, že zdieľate so mnou posledných pár
mesiacov pred ukončením mojej funkcie sudcu a cením si
vyčlenený priestor k rozhovoru k osobným i všeobecným
otázkam vo vzťahu môjho pôsobenia vo funkcii sudcu. Na jar
budúceho roka skutočne opúšťam súdny systém. Na tento
okamih zatiaľ veľmi nezameriavam svoju pozornosť. Na
Najvyššom správnom súde Slovenskej republiky pracujem od
jeho počiatku, spolu so svojimi kolegami riešime množstvo
nevybavených vecí a každá z nich je jedinečná nielen po
skutkovej, ale najmä po právnej stránke. Z tohto dôvodu sa
moje myšlienky a celkové zameranie doposiaľ viac venuje
prideleným veciam, ako i práci v kasačnom či disciplinárnom
senáte.  Napriek  tomu  sa  občas  moje  myšlienky  zatúlajú
k blížiacemu odchodu z justície. Svoje ukončenie funkcie
sudcu vnímam s nostalgiou a súčasne s určitou hrdosťou, že
som mala tú česť prispieť svojou prácou k budovaniu a roz-
voju justičného systému a podieľať sa svojou rozhodovacou
činnosťou    na   upevňovaní  zákonnosti   a    spravodlivosti
v spoločnosti.

Kedy sa vôbec u Vás zrodila myšlienka stať sa sudkyňou?

Myšlienka stať sa sudkyňou u mňa vznikla a dozrievala
postupne v prirodzenom vývoji môjho štúdia. Môj otec bol
sudcom. Bol milujúcim otcom a súčasne čestným,
spravodlivým a nesmierne ľudským človekom. Ľudia si ho
vážili a mali ho radi. Bol pre mňa veľkým vzorom. Napriek
tomu, že ma nikdy nepresviedčal a vlastne ani neviedol vo
výchove, aby som pokračovala v jeho povolaní, už počas
štúdia    na    Právnickej   fakulte    Univerzity    Komenského
v Bratislave dozrieval môj záujem o prácu v justícii. Dnes
som mu však vďačná, že podmieňoval, i keď nepriamo, moje
rozhodnutie – zasvätiť môj budúci pracovný život justícii.    

V súdnictve pôsobíte vyše 40 rokov. Ako justičná
čakateľka ste  začínali  na  Krajskom  súde  v  Bratislave
a neskôr po absolvovaní justičnej skúšky ste začali
vykonávať funkciu sudkyne na Okresnom súde
Bratislava. Je nepochybné, že proces vstupu do funkcie
sudcu sa za tie desiatky rokov zmenil. V čom vidíte tie
najpozitívnejšie zmeny?
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Po ukončení štúdia na Právnickej fakulte Univerzity
Komenského v Bratislave som v novembri 1980 nastúpila
ako justičný čakateľ, vedená ako zamestnanec Krajského
súdu v Bratislave, s výkonom justičnej praxe na Okresnom
súde Bratislava – vidiek. Od júla 1984 som ostala na tomto
súde pracovať vo funkcii sudcu. Od roku 1984 doposiaľ sa
veľa vecí zmenilo v spoločnosti,  v našej krajine a rovnako aj
v justícii. Čo sa však nezmenilo, to je tá náročnosť výkonu
funkcie sudcu. Dovolím si tvrdiť, že dnes je práca sudcu
náročnejšia, ako keď som začínala, a to najmä v dôsledku
rozšírenia súdnej agendy, pričlenením hospodárskej agendy,
hospodárskych arbitráži, pretransformovaním sa na
obchodnú agendu vznikom správneho súdnictva, rýchlo
meniacu   sa  legislatívu  vo  všetkých  právnych   oblastiach
a pod. Tu však vnímam najpozitívnejšie zmeny. Justičný
čakateľ sa na svoje budúce povolanie pripravoval pod
dohľadom sudcu takpovediac „na kolene“ štúdiom spisov,
právnych   predpisov,    právnickej   literatúry,  a   to   všetko
v papierovej podobe, keďže prístup k judikatúre bol
obmedzený. V súčasnosti vyšší súdny úradník alebo asistent
sudcu má prístup k právnym predpisom, právnickej
literatúre, ako aj judikatúre v elektronickej podobe, čo
rozhodne podmieňuje jeho lepšiu prípravu na jeho budúce
rozhodnutie stať sa sudcom. Povolanie sudcu si dnes už tiež
vyžaduje aktívnu prácu s počítačom a s tým súvisiacim
prepojením na elektronické spracovanie právnych predpisov,
literatúry, ako aj judikatúry Ústavného súdu Slovenskej
republiky, Najvyššieho súdu Slovenskej republiky a Naj-
vyššieho správneho súdu Slovenskej republiky, a zároveň aj
judikatúry európskych súdov.

Počas celého Vášho profesijného života vykonávate
funkciu sudkyne v oblasti správneho súdnictva,
respektíve     v    minulosti    ste     ju     vykonávali     tiež
v občianskoprávnej oblasti. Prečo práve toto zameranie?

Práca sudcu je rovnako zaujímavá na všetkých úsekoch
súdnej agendy. V minulosti sudca po jeho vymenovaní nemal
možnosť vybrať si, na ktorom úseku chce pracovať. Bol
pridelený na úsek súdu rozhodnutím jeho predsedu, a to
podľa potreby zabezpečenia chodu konkrétneho súdu. Ako
justičná čakateľka som mala záujem byť trestnou sudkyňou,
avšak asi po polročnom výkone svojej funkcie trestného
sudcu som zistila, že trestné právo nezodpovedá mojej
povahe a ani môjmu záujmu rozširovať si rozhľad v ostat-
ných  právnych  oblastiach.  Uvítala   som  ponuku  predsedu

súdu po uvoľnení miesta civilného sudcu a prešla som na
občianskoprávnu agendu. Na pozíciu správneho sudcu som
sa však dostala bez akéhokoľvek vlastného pričinenia. V roku
1994 som bola preložená rozhodnutím ministra
spravodlivosti      Slovenskej    republiky    na    Krajský    súd
v Bratislave. V tom období sa na krajskom súde už budovalo
správne súdnictvo a keďže som bola funkčne najmladšia,
bola som pridelená do jeho senátov. V tom čase som si
nemohla vyberať, dnes som im však za ich voľbu vďačná.
Správne súdnictvo, i keď ho niektorí kolegovia podceňovali,
resp. podceňujú, v najširšom rozsahu zasahuje do práv a po-
vinností fyzických a právnických osôb a zásadným spôsobom
usmerňuje činnosť orgánov verejnej správy. 

Povinnosťou sudcu bolo od počiatku
nielen  „súdiť“,  ale  súčasne  rozširovať
a upevňovať právne vedomie v spo-
ločnosti.

V roku 2007 ste sa stali sudkyňou Najvyššieho súdu
Slovenskej republiky. Odvtedy sa zameriavate výlučné
na správne súdnictvo. Tento mesiac začali svoju činnosť
aj tri nové prvostupňové správne súdy. Kam sa posunulo
správne súdnictvo za tie roky, počas ktorých ste
sudkyňou?

Myšlienku zriadenia Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky som uvítala od počiatku. Už za čias ministerky
spravodlivosti Slovenskej republiky, profesorky Tóthovej, sa
uvažovalo o budovaní  samostatného  správneho súdnictva
a teda jeho vyčlenenia so všeobecného súdneho systému.
Naplneniu jej myšlienok predchádzali rôzne zmeny v oblasti
správneho súdnictva. Som presvedčená, že odčlenením
správneho súdnictva od všeobecného súdneho systému,
vytvorením samostatných správnych súdov, sa práca v tejto
oblasti súdnictva nielen skvalitní, ale aj urýchli. 

Dlhé roky ste pôsobili aj ako externá pedagogička
Právnickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave,    
ale     aj    ako    externá    lektorka    Justičnej   akadémie



S
P

R
Á

V
N

Y
 | s

t
r

a
n

a
 5

rozhovor

Slovenskej republiky  či lektorka Inštitútu vzdelávania
pri Ministerstve vnútra Slovenskej republiky. Ako
vnímate toto Vaše pôsobenie počas výkonu funkcie
sudkyne? 

Povinnosťou sudcu bolo od počiatku nielen „súdiť“, ale
súčasne rozširovať a upevňovať právne vedomie v spoloč-
nosti. Už počas môjho pôsobenia na Okresnom súde
Bratislava – vidiek som „musela“, ale robila som tom rada,
vykonávať prednášky na základných a stredných školách.
Tešilo  ma, keď žiaci prejavovali  záujem o ich prvé poznatky
o práve. Obdobie môjho pôsobenia na Právnickej fakulte
Univerzity Komenského v Bratislave vnímam ako jedno z mo-
jich najkrajších pracovných období. Snažila som sa
nenásilnou formou, práve prostredníctvom diskusií,
študentom predostrieť náuku o občiansko-hmotnom,
občiansko-procesnom  práve  a v neposlednom  rade náuku
o správnom práve. Bolo mi milým prekvapením, keď som sa
po rokoch s niektorými z nich stretla ako s kolegami na súde,
ale aj na iných úsekoch pracovných pozícií, napríklad, keď
som chodila prednášať ako externá pracovníčka Inštitútu
vzdelávania pri Ministerstve vnútra Slovenskej republiky. 

Domnievam sa, že každý by mal vedieť,
kedy by mal odísť a dať priestor mladšej
generácii.

Akú najzaujímavejšiu právnu vec ste počas Vašej praxi
riešili?

Neviem   odhadnúť,   koľko   vecí  som  za   svoje   pôsobenie
v justícii „prejednala“ a rozhodla. Každá vec však bola
jedinečná. Počas môjho pôsobenia v civilnej agende súdu
som riešila občinsko-právne, rodinné a pracovné veci.
Nemala som vyhradenú oblasť práva, ktorú by som
uprednostňovala. Keď som však prešla na správne súdnictvo
najviac ma zaujali pozemkové veci, napriek tomu však
neviem povedať, akú najzaujímavejšiu vec som riešila...
Všetky  boli  niečím zaujímavé, ale  čo mňa najviac zaujímalo

bolo to, že každá z nich bola iná, i keď s obdobnou právnou
otázkou. A práve jedinečnosť „prejednávania“ a roz-
hodovania vecí v správnom súdnictve ma vždy zaujímalo.  

Ako je podľa Vás na tom v súčasnosti súdnictvo na
Slovensku? Aké sú jeho pozitíva a naopak jeho negatíva? 

Odpovedať na položenú otázku mi ani neprináleží. Justícia
od doby, keď som sa stala sudkyňou, až doposiaľ prešla
mnohými zmenami,  nedovolím  si  ich  však hodnotiť. Sudca
i keď je reprezentant štátnej moci, ako reprezentant súdnej
moci, sa musí zdržať všetkého, čo by mohlo narušiť jeho
sudcovskú suverenitu, a to tak dovnútra ako aj navonok.
Napokon mu to vyplýva z Etického kódexu.

Rozhovor sme začali otázkou, ktorá obsahuje slovo
„opustíte“. Čitatelia z rozhovoru iste vyrozumeli, že
odchádzate do dôchodku. Máte už predstavu ako bude
ten Váš vyzerať? 

Domnievam  sa,  že každý by mal  vedieť, kedy  by mal odísť
a dať priestor mladšej generácii. Môj čas sa naplnil.
Odchodom do dôchodku sa otvára ďalšia časť môjho života.
Musím priznať, že neviem ako presne sa môj život v tejto
časti bude napĺňať. Mám však vnukov, ktorých ľúbim
nadovšetko a doposiaľ som ich pre svoju prácu
zanedbávala... V dôchodku sa budem snažiť im to
vynahradiť. 

JUDr. Zdenka Reisenauerová bola medzi prvými sudcami
vtedajšieho správneho kolégia Najvyššieho súdu
Slovenskej republiky, ktorí sa prihlásili do výberového
konania na miesto sudcu/sudkyne Najvyššieho správneho
súdu Slovenskej republiky. 



Za uplynulý rok sme vypracovali dvanásť rozsiahlych rešerší
a právnych analýz a taktiež sme pracovali na niekoľkých
medzinárodných a európskych dotazníkoch. Nemôžem
opomenúť, že niekoľko týždňov sme sa venovali primárne
kontrole evidenčných listov, aby sme do pripravovaného
informačného systému mali „premigrované“ správne
informácie o daných rozhodnutiach.

Naše oddelenie sa taktiež podieľa na vydávaní odborného
recenzovaného časopisu Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky – Žurnál správneho súdnictva, ktorý je
uverejnený na webovej stránke súdu. Zatiaľ sme vydali dve
čísla a intenzívne pracujeme na príprave ďalšieho.

Pred tým než ste sa stali vedúcou oddelenia ste ako
analytička začali tento útvar spolu s Vašimi kolegami
„budovať od základov“. Naplnili sa Vaše ciele, ktoré ste
si stanovili na začiatku?

Áno. Naším  primárnym  cieľom bolo  informovanie  sudcov
o práci nášho oddelenia, keďže mnohí z nich predtým neboli
sudcovia. Ozrejmili sme im akým spôsobom vieme
vypracovať rešerše a právne analýzy a tým im uľahčiť ich
prácu. V roku 2022 a 2023 evidujeme zvýšený dopyt oproti
roku 2021.

Ďalšími cieľmi bolo pripraviť podklady pre pripravovaný
informačný systém a rozbehnúť vydávanie odborného
recenzovaného časopisu Žurnál správneho súdnictva. Aj toto
sa nám podarilo naplniť.

Ako  vyzerá   práca   analytika  na   súde?   Čo  všetko  je
v náplní jeho práce?

Pozícia analytika je stále pomerne nová a aj odbornej
verejnosti menej známa. Popritom nemusíme ani zachádzať
na európske súdy, ale stačí sa pozrieť k naším susedom, ako
je napríklad Česká alebo Rakúska republika. V týchto
krajinách sú analytici už roky etablovaní a pre súd veľkým
prínosom.

Jarmila Jendrušáková: Chceme si vytvoriť
vlastný informačný systém

Mgr. Ing. Jarmila Jendrušáková  začala svoje  pôsobenie
v oblasti   práva  v  roku  2017  ako   právna   asistentka
v advokátskej kancelárii Paul Q, s. r. o. a neskôr
pracovala tiež pre advokátsku kanceláriu Škubla &
Partneri s. r. o. Od roku 2020 pôsobila ako analytička
judikatúry na Najvyššom súde Slovenskej republiky a po
zriadení Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky začala činnosť analytičky vykonávať pre
tunajší súd. Od leta minulého roka je vedúcou oddelenia
analytických činností. Právo vyštudovala na Univerzite
Komenského v Bratislave. Okrem práva ukončila
vzdelanie tiež v oblasti regionálneho rozvoja a politiky
Európskej únie na Slovenskej poľnohospodárskej
univerzite v Nitre. 

Už je to takmer rok, čo vediete oddelenie analytických
činností. Čo sa Vám a oddeleniu za ten čas podarilo
urobiť?

Úvodnú fázu budovania oddelenia sme mali za sebou, avšak
so zvyšujúcim sa náporom nových zadaní, od interných až
po externé, sme nutne potrebovali aj personálne posilniť.
Podarilo sa nám nájsť ďalších dvoch analytikov, ktorí sa po
krátkom zaučení, stali plnohodnotnými členmi nášho tímu. 
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U nás analytici primárne pracujú na rešeršiach, právnych
analýzach a odborných podkladoch pre predsedu a pod-
predsedu nášho súdu. Pri úvodnom nastavovaní procesov
sme sa pozreli ako pracujú iné analytické útvary, či už doma
alebo v zahraničí. Výsledkom bolo, že sme odbúrali
akékoľvek byrokratické zaťaženie a komunikujeme so
sudcami neformálne. Termíny na vypracovanie a ďalšie
požiadavky vždy individuálne prispôsobujeme potrebám
sudcov.

Taktiež sme súčasťou 4 medzinárodných/európskych
asociácií. Z týchto členstiev nám vyplýva viacero povinností –
napríklad vypĺňanie odborných dotazníkov, ale aj množstvo
benefitov v podobe prístupu do ich databáz.

Okrem uvedeného „zbierame“ všetky rozhodnutia
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky s evi-
denčnými listami, ktoré sa následne „premigrujú“ do
pripravovaného informačného systému. Pre lepšiu predstavu
– chceme si vytvoriť vlastný informačný systém, podobný
komerčným právnickým informačným systémom, kde si
budeme môcť, aj pomocou logických operátorov, vyhľadávať
rozhodnutia.

Okrem spomínaného časopisu sa podieľame aj na tvorbe
Zbierky stanovísk a rozhodnutí. Taktiež pripravujeme každý
mesiac prehľad konaní vedených na Ústavnom súde
Slovenskej republiky proti Najvyššiemu správnemu súdu
Slovenskej republiky a monitorujeme pripravovanú
legislatívu, ktorá sa môže dotýkať právomocí Najvyššieho
správneho súdu Slovenskej republiky, alebo ktorá môže mať
vplyv na jeho činnosť, a to na účely pripomienkovania
legislatívnych návrhov v pripomienkovom konaní a prípravy
podnetov na legislatívne zmeny.

Nasledujúci akademický rok plánujeme prijať prvých
študentov, stážistov, ktorí budú pracovať pod naším
oddelením. Verím, že táto spolupráca bude obohacujúca pre
obe strany.

Vysvetlite širokej verejnosti, prečo je takýto analytický
útvar na súde, resp. v štátnych inštitúciách potrebný. 

Osobne si myslím, že môže urýchliť rozhodovaciu činnosť.
Veľmi vítam, že v rámci Plánu obnovy a odolnosti sa zriadili
takéto  útvary  aj  na    prvostupňových    správnych  súdoch.
V  prípade ak si sudcovia  zvyknú, že majú  takúto  posilu, tak 

Chceme si vytvoriť vlastný informačný
systém, podobný komerčným práv-
nickým informačným systémom, kde si
budeme môcť, aj pomocou logických
operátorov, vyhľadávať rozhodnutia.

analytici im môžu pripraviť výstup, kde im v konkrétnej veci
zhrnú už vydanú judikatúru, resp. rozhodnutia, a to nielen
slovenských, ale aj európskych súdov. Samozrejme je
žiadané, aby takéto pozície boli obsadené osobami, ktoré
majú pokročilú znalosť dostupných právnických
informačných systémov a ovládajú minimálne anglický jazyk
na vyššej úrovni.

Nemôžem nespomenúť nedávnu stáž talianskeho sudcu
Raffaela Greco, ktorý je predsedom sekcie Štátnej rady
Talianskej republiky. V správe pre ACA-Europe spomína, že
bol pozitívne prekvapený, že naši sudcovia majú takúto
možnosť. Uvedený sudca si takúto analytickú a rešeršnú
činnosť musí vykonávať sám.



Ako Vás pri tvorbe analýz alebo rešerší inšpiruje práca
obdobných zahraničných inštitúcií?

Ako som už aj spomínala, tak inšpirovali sme sa ich prácou.
Čo sme identifikovali ako prínosné, to sme sa pokúsili
preniesť aj do našej reality a naopak, prípadné „neduhy“
sme  odstránili.  Veľmi  prínosné boli  pre  nás  tri  stretnutia
s Najvyšším správnym súdom Českej republiky, ktorý tento
rok oslávil už 20 rokov svojho fungovania.

Uvedomujem si, že sme ešte stále mladou inštitúciou, avšak
teším sa, čo sa nám zatiaľ podarilo vybudovať a pevne verím,
že do budúcna budeme už len napredovať.

Bude analytické oddelenie spolupracovať aj so
vzniknutými správnymi súdmi? Ak áno, v čom konkrétne
sa táto spolupráca odzrkadlí? 

Spolupráca už prebehla v prípravných fázach, a to na úrovni
Ministerstva spravodlivosti Slovenskej republiky, kde sme boli
plne súčinní. Momentálne sa tieto útvary na správnych
súdoch len budujú, avšak v prípade potreby im samozrejme
v budúcnosti budeme nápomocní.
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Uvedomujem si, že sme ešte stále
mladou inštitúciou, avšak teším sa, čo
sa   nám    zatiaľ    podarilo   vybudovať
a pevne verím, že do budúcna budeme
už len napredovať.

Okrem práce analytičky sa venujete aj vydávaniu
odborného recenzného časopisu s názvom Žurnál
správneho súdnictva. Povedzte k tomu niečo viac.

Úprimne ma teší, že sa nám tento „projekt“ podaril, keďže
máme veľmi dobré odozvy či už z akademickej obce, alebo
širšej  odbornej  verejnosti.   Odborný  recenzovaný  časopis
s takýmto zameraním totižto doteraz vydávaný nebol. 

Primárne zameranie časopisu je správne právo a správne
súdne  konanie, avšak v zmysle štatútu sa  je možné  venovať 

aj  iným  témam, a  to  v  rozsahu  relevantnom pre  činnosť
a rozhodovanie Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky.

Za naše oddelenie tam zastávam funkciu zodpovednej
redaktorky a vydávaniu časopisu sa venujem spolu s ko-
legyňou Soňou Havlíkovou, ktorá je tajomníčkou a editorkou.
Redakčná rada pozostáva zo sudcov Najvyššieho správneho
súdu Slovenskej republiky, bývalej sudkyne, asistentky sudcu
a zodpovednej redaktorky.

Nie je tajomstvom, že Vašim oddychom je cestovanie.
Kam sa najbližšie chystáte odcestovať?  

V tomto ste trafili klinec po hlavičke, keďže cestovanie je
naozaj mojou veľkou záľubou. Tento rok som si splnila môj
cestovateľský sen a navštívila východné pobrežie Spojených
štátov amerických a Karibik. Počas leta plánujem využiť
víkendy hlavne na spoznávanie Slovenska a okolitých krajín.
Trošku ďalej pocestujem v septembri, a to na Azúrové
pobrežie vo Francúzsku.



Justičná nobilita sa stretla na Otvorení
justičného roka 2023
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Minister spravodlivosti Slovenskej republiky Viliam
Karas, predseda Najvyššieho súdu Slovenskej republiky
Ján Šikuta a predseda Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky Pavol Naď spoločne otvorili justičný
rok 2023. Ako hostitelia slávnostného dňa sú
presvedčení,  že  podujatie,  ktoré  sa   konalo   prvýkrát
v histórii slovenskej justície si postupne vytvorí
dlhoročnú tradíciu.

Jeden  deň  v  roku,  ktorý  bude  patriť  všetkým  sudkyniam
a sudcom. Aj tak by sa dal označiť zámer zaviesť na
Slovensku tradíciu spoločného otvárania justičného roka.
„Som rád že sa nám podarilo zorganizovať toto
podujatie v tak krátkom čase. Chcem ním vyjadriť
vďačnosť a úctu k poslaniu justície a k práci v nej. Žijeme
dobu veľmi rýchlu, poznačenú neistotou a neustálymi
zmenami. O to väčšou je výzva pre sudcov, aby aj v tých-
to podmienkach nezávisle od akýchkoľvek tlakov či
záujmov nachádzali v rámci ústavných a zákonných
limitov spravodlivosť, a mali vždy na pamäti ultimatívny
cieľ, ktorým je ochrana a zachovanie ľudskej dôstojnosti
každého človeka,“ skonštatoval minister spravodlivosti
Viliam Karas.

Spoločné otváranie justičného roka súdov všetkých inštancií
považujú    hostitelia      slávnostného    aktu    Viliam   Karas, 

Ján Šikuta a Pavol Naď za symbol toho, ako si predstavujú
smerovanie súdnictva na Slovensku, ktoré by malo byť
založené na intenzívnej spolupráci. „Našou ambíciou by
malo byť, cez spoluprácu od okresných, krajských, až po
súdy  najvyššie,  smerovať  k  modernému, efektívnemu
a nezávislému   súdnictvu,   ktoré   prináša   spravodlivé
a predvídateľné rozhodnutia a požíva dôveru verejnosti,“
povedal predseda Najvyššieho súdu Slovenskej republiky Ján
Šikuta.

„Privítal som myšlienku spoluorganizovať zahájenie
justičného roka na Slovensku, a to s ambíciou vytvoriť
tomuto slávnostnému podujatiu každoročnú tradíciu.
Jeho cieľom, ako je tomu aj v prípade podobných
podujatí v iných krajinách či na medzinárodných súdoch,
by malo byť poukázať na mimoriadnu dôležitosť
nezávislých a nestranných súdov pre demokratickú
spoločnosť založenú na úcte k právu a ľudským právam,“
uviedol vo svojom slávnostnom príhovore predseda
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky Pavol Naď.
V  závere  svojho  prejavu  poďakoval   všetkým   sudkyniam
a sudcom Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky
za ich prácu a zároveň toto poďakovanie adresoval všetkým
zamestnancom Kancelárie súdu.

Otvorenie justičného roka 2023 sa konalo v priestoroch
Historickej budovy Národnej rady Slovenskej republiky.
Slávnostné podujatie organizovalo Ministerstvo
spravodlivosti Slovenskej republiky, Najvyšší súd Slovenskej
republiky a Najvyšší správny súd Slovenskej republiky.
Pozvanie na Otvorenie justičného roka 2023 prijali predseda
Národnej rady Slovenskej republiky Boris Kollár, predseda
vlády Slovenskej republiky Eduard Heger, predseda
Ústavného súdu Slovenskej republiky Ivan Fiačan, predseda
Súdnej rady Slovenskej republiky Ján Mazák, generálny
prokurátor Slovenskej republiky Maroš Žilinka, ako aj
predsedníčky  a  predsedovia okresných  a  krajských  súdov
a ďalší predstavitelia z justičnej a akademickej obce.
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Rozhodovanie vo volebnej agende je
ukončené

Vyhovené žalobe 8

Zrušenie rozhodnutia miestnej alebo
okrskovej volebnej komisie

5

Odmietnutie žaloby 44

Zamietnutie žaloby 38

Konanie zastavené 5

Inak 7

Celkovo 107

Celkový počet výsluchov vo volebnej
agende

64

Celkový počet otvorenia volebnej
dokumentácie vo volebnej agende

36

Celkový počet verejných vyhlásení
rozhodnutia vo volebnej agende

(rozsudky)
53

Celkový počet pojednávaní vo volebnej
agende

1
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Najvyšší   správny  súd  Slovenskej   republiky   rozhodol
v zákonnej 90-dňovej lehote vo všetkých 107 volebných
právnych veciach. V súvislosti s voľbami do orgánov
samosprávy obcí rozhodol súd celkovo o 105 volebných
žalobách. Pokiaľ ide o voľby do orgánov samosprávnych
krajov,  súd  rozhodol  v  dvoch  prípadoch. O ústavnosti
a zákonnosti volieb do orgánov územnej samosprávy
rozhodovalo v štyroch senátoch 20 sudkýň a sudcov
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky.

Senáty vyhoveli podaným žalobám celkovo v 8 konaniach,
čoho dôsledkom bolo vyhlásenie výsledkov volieb (starostu
alebo zastupiteľstva) za neplatné. V 5 konaniach zrušili
senáty rozhodnutie miestnej alebo okrskovej volebnej
komisie a za víťaza určili iného kandidáta alebo kandidátku
(na starostu obce alebo kandidáta do zastupiteľstva obce
alebo mesta). V 44 volebných veciach senáty žalobu odmietli,
a to preto, že buď bola podaná oneskorene, alebo zjavne
neoprávnenou osobou a pod. V 38 konaniach senáty
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky žalobu
zamietli.

V mnohých volebných žalobách vykonávali senáty viaceré
obsahovo i časovo náročné procesné úkony. Napríklad v 36
prípadoch senáty pristúpili k otvoreniu volebnej
dokumentácie a prepočítaniu hlasovacích lístkov. Počas 90-
dňovej  zákonnej  lehoty  vykonali   senáty  až  64  výsluchov
v rámci celého územia Slovenska. Sudkyne a sudcovia v tejto
súvislosti zrealizovali 12 služobných výjazdov priamo do obcí
a miest na Slovensku.

Všetky anonymizované rozhodnutia vo volebnej agende
Najvyšší správny súd Slovenskej republiky zverejnil na
svojom webovom sídle. 
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Predseda súdu Pavol Naď sa zúčastnil na
oslavách 30. výročia Ústavného súdu
Slovenskej republiky
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Tento rok si pripomíname 30. výročie začatia činnosti
Ústavného súdu Slovenskej republiky, ktorý bol
konštituovaný Ústavou Slovenskej republiky ako
nezávislý súdny orgán na ochranu ústavnosti. Práve pri
tejto príležitosti zorganizovali predstavitelia tohto
vrcholového orgánu súdnictva slávnostné podujatie, na
ktorom s príhovormi vystúpili viacerí pozvaní hostia.
Oslava sa konala v Historickej budove Národnej rady
Slovenskej republiky.

„Ústavné súdnictvo v modernom ponímaní vzniklo na
území súčasného Slovenska v roku 1920. Kľúčovým
poslaním Ústavného súdu Slovenskej republiky je právna
ochrana predovšetkým ľudských práv a základných
slobôd. Tiež zabezpečenie ich rešpektovania nielen zo
strany subjektov súkromno-právnej povahy, ale
predovšetkým zo strany štátu a orgánov verejnej moci,“
uviedol vo svojom príhovore predseda Najvyššieho
správneho súdu Slovenskej republiky Pavol Naď. Dodal, že
Ústavný súd Slovenskej republiky a Najvyšší správny súd
Slovenskej republiky spája spoločný cieľ, ktorým je
zabezpečenie dodržiavania ústavou garantovaných práv vo
verejnoprávnom priestore.

V závere svojho príhovoru poďakoval predstaviteľom
ústavného súdu, jeho sudkyniam a sudcom, terajším aj
predošlým, vyzdvihol ich doterajšiu prácu a zaželal im veľa
síl v dôležitom poslaní, ktoré konajú pre celú našu
spoločnosť.

V rámci oficiálneho programu na slávnostnom podujatí so
svojimi príhovormi vystúpili tiež predseda vlády Slovenskej
republiky Eduard Heger, predseda Ústavného súdu
Slovenskej republiky Ivan Fiačan, predseda Ústavného súdu
Českej republiky Pavel Rychetský, minister spravodlivosti
Slovenskej republiky Viliam Karas či predseda Najvyššieho
súdu Slovenskej republiky Ján Šikuta.

Po príhovoroch predstavili predsedovia Ústavného súdu
Slovenskej republiky a Českej republiky hosťom jedinečnú
pamätnú publikácia s názvom „Ústavné súdnictvo v pre-
menách času – Ústavný súd Slovenskej republiky (1993 –
2023)“,  ktorá  mapuje  históriu  tohto  vrcholového   orgánu
v oblasti súdnictva od jeho počiatkov.

Foto: TASR
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Zástupcovia súdu prezentovali jeho činnosť
na veľtrhu pracovných príležitostí pre
študentov práva
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Udialo sa tak tento týždeň v rámci podujatia
organizovaného Európskym združením študentov práva
Bratislava a Právnickou fakultou Univerzity Komenského
v Bratislave s názvom Job Fair 2023 – Law. Uvedené
podujatie sa uskutočnilo vo vestibule právnickej fakulty,
kde mala každá zúčastnená inštitúcia umiestnený svoj
vlastný pult s informačnými materiálmi.

„Každého, kto sa pristavil pri stánku Najvyššieho
správneho  súdu  Slovenskej republiky, sme informovali
o pripravovaných stážach a taktiež o možnom uplatnení
absolventov v rámci našej inštitúcie. Mnohí študenti
poznali Najvyšší správny súd Slovenskej republiky a za-
ujímali sa o jeho agendu. Najviac o nedávno ukončené
volebné veci a taktiež disciplinárne veci. Pomerne dobrý
prehľad niektorých študentov v rozhodovacej činnosti
nášho súdu ma pozitívne prekvapil,“ uviedla vedúca
oddelenia analytických činností Jarmila Jendrušáková.
Dodala, že záujem návštevníkov o informačný stánok
prevýšil jej očakávania.

„Návštevníkom sme prezentovali aj mnohé úspešné
medzinárodné aktivity súdu či jeho medzinárodné
členstvá, ktoré sa mu podarilo dosiahnuť už v úvode jeho
založenia. Referát medzinárodných vzťahov úzko
spolupracuje   s  analytickým   tímom  na   našom   súde
a s tým súvisí tiež požiadavka znalosti cudzieho jazyka,
ktorú sme tlmočili budúcim potenciálnym
zamestnancom alebo stážistom,“ dodala Alica Smolíčková
z referátu medzinárodných vzťahov a protokolu. Daniela
Guzmová z oddelenia súdnych činností dodala, že „si váži
spoluprácu s Právnickou fakultou Univerzity
Komenského v Bratislave, ktorá poskytla Najvyššiemu
správnemu súdu Slovenskej republiky a jeho Kancelárii
opäť priestor na odprezentovanie ich činnosti na
univerzitnej pôde.“

Na medzinárodnej konferencii sa diskutovalo
aj o správnom trestaní

Významní akademici sa počas trojdňovej medzinárodnej
konferencie v Piešťanoch zaoberali otázkami spojenými
s poznaním a výkladom práva. Súčasťou medzištátneho
podujatia, ktoré naviazalo na predchádzajúce odborné
stretnutia z oblasti teórie štátu a práva, bol aj predseda
senátu prof. JUDr. Juraj Vačok, PhD.

Odbornú konferenciu organizuje Ústav štátu a práva
Slovenskej akadémie vied od roku 1987 v dvojročných
intervaloch. Sudca Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky Juraj Vačok vystúpil na konferencii s odborným
príspevkom na tému Súčasný výklad práva - výzvy pre
normotvorbu na príklade správneho trestania. Po prednáške
bola prítomným poskytnutá možnosť klásť otázky.

Na odbornej konferencii s názvom Poznanie a výklad práva –
otázky metodológie sa za Najvyšší správny súd Slovenskej
republiky zúčastnili aj poradkyňa predsedu súdu JUDr. Ida
Hanzelová a Mgr. Soňa Havlíková z oddelenia analytických
činností.

PLUS
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Predsedníčka senátu Elena Berthotyová:
Povolanie  sudcu  je  jedno  z  najvznešenejších
a najťažších

Uviedla to počas prednášky v súdnej sieni Právnickej
fakulty Univerzity Komenského v Bratislave. Dodala, že
poslaním sudcu je rozhodovať, čo znamená vyberať si
medzi viacerými možnými riešeniami. Predsedníčka
senátu Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky
vystúpila so svojou prednáškou v rámci podujatia Job
Fair 2023 – Law.

Sudkyňa JUDr. Elena Berthotyová PhD. študentom priblížila
svoj sudcovský príbeh, okolnosti vzniku Najvyššieho
správneho súdu Slovenskej republiky, ale aj prípady
utečencov  z  pohľadu  judikatúry  tunajšieho   súdu. „Jeden
z najslávnejších utečencov Albert Einstein okrem teórie
relativity zanechal ľudstvu dôležitý odkaz, a to v jednom
zo svojich posledných rozhovorov pre New York Times,
keď povedal: ,Vzdelať človeka v nejakom špeciálnom
odbore nestačí. Tým sa z neho stáva čosi ako použiteľný
stroj, nie však plnohodnotná osobnosť. Záleží na tom,
aby si osvojil zmysel pre to, čo je hodné toho alebo
onoho úsilia. Musí sa mu dostať živého citu pre to, čo je
krásne a mravne dobré‘,“ povedala počas prednášky.
 
Sudkyňa parafrázujúc slová sudcu Rosaria Livatina
(zavraždený mafiou v roku 1990, neskôr bol blahorečený ako
mučeník)  študentom priblížila, že povolanie  sudcu je jedno
z najvznešenejších a najťažších povolaní, pretože jeho
poslaním je rozhodovať, čo znamená vyberať si medzi
viacerými možnými riešeniami. „Tento výber je jedna z naj-
ťažších výziev, ku ktorej je človek povolaný. Musí hľadať
rovnováhu medzi zákonnosťou a spravodlivosťou. Keď sa
mu to podarí, dokonca aj presvedčiť toho, kto spor
prehral, že to bolo jediné do úvahy prichádzajúce a spra-
vodlivé rozhodnutie, dostane sa mu toho najväčšieho
uznania, a tým je dôveryhodnosť. O ňu sa musia
sudcovia uchádzať každým rozhodnutím aj vystúpením
na verejnosti. Každý sudca je tvárou spravodlivosti,“
zakončila svoj príspevok predsedníčka senátu Elena
Berthotyová.

V závere prednášky popriala študentom, nech už pôjdu
akoukoľvek profesijnou cestou právnika, aby nemuseli nikdy
odpovedať na otázku: „Na čo vám bolo Rímske právo, keď
nectíte rímske cnosti?“

Sudkyne a sudcovia európskych súdov
analyzovali na dvojdňovom seminári
organizácie ACA-Europe zneužívanie
dominantného postavenia na vnútornom trhu

Analýza jednotlivých foriem zneužívania dominantného
postavenia s akcentom na ekonomické kritériá a vy-
hodnocovanie hĺbkových ekonomických dopadov
takéhoto konania na vnútorný trh. To bola hlavná téma
na medzinárodnom školení s názvom „Európske súťažné
právo“. Najvyšší správny súd Slovenskej republiky na
dvojdňovom podujatí organizácie ACA-Europe
reprezentovala predsedníčka senátu JUDr. Katarína
Benczová.

„Na seminári, ktorý sa konal v talianskej Florencii bolo
odprezentovaných a rozanalyzovaných niekoľko
konkrétnych rozhodnutí, súvisiacich predovšetkým so
sofistikovaným konaním gigantov v oblasti
informačných technológií a spôsobov nakladania, resp.
využívania dostupných dát na ich komerčné účely,“
uviedla predsedníčka senátu Katarína Benczová. Dodala, že
súčasťou programu boli tiež skupinové aktivity, v rámci
ktorých bol zo strany prednášajúcich predložený fiktívny
prípad zneužitia dominantného  postavenia - konkrétne išlo
o telekomunikačné služby a servis lietadiel. „Účastníci
seminára boli rozdelení do skupín reprezentujúcich
účastníkov súťaže, najvyšší vnútroštátny súťažný orgán
a súd. Ich úlohou bolo odprezentovať vzťah a stanoviská
k tvrdenému zneužitiu postavenia.“

Dvojdňový seminár, na ktorom sa prezenčne a dištančne
zúčastnilo 52 sudkýň a sudcov vnútroštátnych súdov, bol
zameraný najmä na oboznámenie sa s vývojom
rozhodovacej činnosti Súdneho dvora Európskej únie, ktorá
sa týka predovšetkým aplikácie článku 102 Zmluvy o fun-
govaní Európskej únie upravujúceho zákaz zneužívania
dominantného postavenia.
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V priestoroch knižnice Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky sa v pondelok začalo päťdňové
prípravné vzdelávanie, ktoré je určené pre nových
sudcov správnych súdov a kandidátov na funkciu sudcov
týchto súdov. Na vzdelávacom podujatí sa zúčastňuje
prezenčnou, ale aj dištančnou formou viac ako 45
budúcich sudkýň a sudcov troch novovznikajúcich
správnych súdov z celého Slovenska.

V úvode vzdelávacieho podujatia sa účastníkom prihovorili
minister spravodlivosti Slovenskej republiky Viliam Karas,
predseda Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky
Pavol Naď, podpredseda Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky Marián Trenčan, bývala predsedníčka
správneho  kolégia  Najvyššieho  súdu  Slovenskej  republiky
a súčasná poradkyňa predsedu Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky Ida Hanzelová, ako aj riaditeľ Justičnej
akadémie Slovenskej republiky Peter Hulla.

„Úprimne ma teší, že Najvyšší správny súd Slovenskej
republiky v týchto dňoch na  svojej pôde hostí budúce 

osobnosti správneho súdnictva na Slovensku. Nejde však
iba o symboliku, ale aj o záväzok posilnenia kvalitného
správneho súdnictva v našom súdnom systéme. Je mi
cťou, že  na  otvorení tohto  vzdelávacieho  podujatia tu
s nami stojí aj jeho pomyselná ,krstná mama‘, niekdajšia
predsedníčka správneho kolégia, pani Ida Hanzelová,
ktorá spolu s tímom Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky pripravila a zor-ganizovala toto
školenie. Synergia jej skúseností a od-hodlanie nových
sudkýň a sudcov správnych súdov na Slovensku vo mne
vyvoláva pocit spokojnosti,“ povedal predseda súdu Pavol
Naď.

„Slovenská justícia prechádza významnými
organizačnými reformami, ktoré sú spojené aj s rozsiah-
lymi investíciami. Máme funkčný Najvyšší správy súd
Slovenskej republiky a čoskoro začnú svoju činnosť aj
krajské správne súdy. Organizačná a inštitucionálna
časť,  investície  do   budov,  techniky  a   zázemia   sami
o sebe nestačia. Osobne preto za omnoho dôležitejšie
považujem to, aby sme v prvom rade investovali do ľudí.
Do kvalitnej prípravy súčasných i budúcich sudcov, ktorí
budú vďaka odbornosti a charakteru skutočnými
nositeľmi potrebných zmien,“ konštatoval minister
spravodlivosti Viliam Karas.

Vzdelávacie podujatie je rozdelené do piatich odborných
panelov, pričom každý z nich trvá zväčša jeden pracovný
deň. Témou prvého školiaceho dňa bol všeobecný úvod do
problematiky verejnej správy a jej orgánov, zásady
správneho konania, zákon o správnom konaní, ako aj ďalšie
osobitné zákony upravujúce správne konanie. Lektori   
 prvého   dňa,   prof.   JUDr.   Juraj     Vačok,    PhD. a Mgr.
Mo-nika Hrašnová, budúcim sudkyniam a sudcom správnych
súdov ozrejmili tiež ústavné a zákonné východiská výkonu
správneho súdnictva a tiež charakteristiku konaní
upravených Správnym súdnym poriadkom. 

Začalo sa prípravné vzdelávanie pre
sudkyne a sudcov novovznikajúcich
správnych súdov
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Druhý a tretí deň vzdelávacieho podujatia je venovaný
daňovej problematike. Prednášky zahŕňajú okrem iného aj
dôležitú oblasť, a to judikatúru Súdneho dvora Európskej
únie,  judikatúru   Najvyššieho   súdu  Slovenskej   republiky
a Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky v zmie-
ňovanej daňovej oblasti. Prednášky vedú JUDr. Juraj Vališ,
LL.M., doc. JUDr. Ing. Matej Kačaljak, PhD. a JUDr. Petra
Príbelská, PhD.

Predposledný a posledný deň školenia sú zamerané na
oblasť súdneho prieskumu  rozhodnutí v sociálnych veciach
a konanie vo veciach služobných pomerov príslušníkov
ozbrojených síl a zborov. Počas záverečných dvoch dní
prvého bloku prednášok vystúpia s odbornými
prezentáciami JUDr. Viola Takáčová, PhD., JUDr. Zdenka
Reisenauerová, JUDr. Michal Matulník, PhD., Mgr. Michal
Novotný a JUDr. Martin Tiso.

Prípravné   vzdelávanie  nových   sudcov   správnych  súdov
a kandidátov na funkciu sudcov správnych súdov pokračuje
aj v nasledujúcich mesiacoch s ďalšími témami, ktoré sú
naviazané na správne súdnictvo. Ide o oblasti ako stavebné
konanie a ochrana životného prostredia, problematika
infozákona, konanie o správnych deliktoch, azylu či
zaistenia.

Prípravne vzdelávanie, ktoré sa uskutočnilo v priestoroch
Najvyššieho správneho súdu  Slovenskej republiky sa konalo
v spolupráci s Justičnou akadémiou Slovenskej republiky.

Najvyšší správny súd Slovenskej republiky má
dvoch nových sudcov

Sú nimi sudca Krajského súdu v Trenčíne JUDr. Rastislav
Dlugoš, PhD. a sudca Okresného súdu Bratislava I Mgr.
Peter Mach, PhD. Obidvaja sudcovia uspeli vo výberovom
konaní,  ktoré  sa  uskutočnilo  vo  februári  tohto roka.
O ich preložení na Najvyšší správny súd Slovenskej
republiky rozhodli členovia Súdnej rady Slovenskej
republiky na svojom zasadnutí.

JUDr. Rastislav Dlugoš, PhD. študoval na Právnickej fakulte
Trnavskej univerzity v Trnave, kde v roku 2015 obhájil tiež
dizertačnú prácu. Odbornú justičnú skúšku absolvoval v ro-
ku 2005. Ako sudca začínal na Okresnom súde Trenčín,
neskôr od roku 2008 až do roku 2017 pôsobil na Okresnom
súde Nové Mesto nad Váhom. Ostatné roky vykonával
funkciu sudcu na Krajskom súde v Trenčíne. Pred preložením
na Najvyšší správny súd Slovenskej republiky pôsobil sudca
Rastislav Dlugoš na tamojšom súde ako predseda senátu na
správnom úseku. Plynule komunikuje anglickým a nemeckým
jazykom. Dohovorí sa aj po francúzsky.

Mgr. Peter Mach, PhD. sa po necelom polroku vracia naspäť
na Najvyšší správny súd Slovenskej republiky, avšak už v po-
zícii sudcu. V decembri minulého roka ho prezidentka
Slovenskej republiky vymenovala do funkcie sudcu s pri-
delením na Okresný súd Bratislava I, kam prišiel práve z tu-
najšieho súdu, na ktorom pracoval ako asistent sudcu. Právo
vyštudoval na Trnavskej univerzite v Trnave. V roku 2010 na
tejto univerzite obhájil dizertačnú prácu. Odbornú justičnú
skúšku  absolvoval  pred  dvoma  rokmi. Okrem  anglického
a nemeckého jazyka ovláda aj jazyk latinský.

Najvyšší správny súd Slovenskej republiky má od 1. jún 2023
25 sudkýň a sudcov. Za necelé dva roky činnosti súdu sa mu
tak podarilo naplniť jeho sudcovský stav na viac ako 80 %.
Ďalšie výberové konanie na obsadenie voľných miest sudcov
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky plánuje
jeho predseda vyhlásiť v druhej polovici tohto roka.

PLUS
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Vedenie Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky hostilo počas uplynulých dní oficiálnu
návštevu predstaviteľov Najvyššieho správneho súdu
Poľskej republiky, vedenú jeho predsedom, pánom
Jacekom Chlebnym. Ten spolu s kolegami prijal osobné
pozvanie od predsedu súdu Pavla Naďa. Na oficiálnu
návštevu  Slovenska  ho  pozval koncom minulého roka,
a to počas ich osobného stretnutia vo Varšave, ktoré sa
uskutočnilo pri príležitosti osláv storočnice existencie
správneho súdnictva v Poľsku.

Oficiálny program poľskej delegácie na Slovensku trval dva
dni. Pozostával nielen z rokovaní, ale aj napríklad z pre-
hliadky Slovenskej národnej galérie, ktorú si spoločne obzreli
predstavitelia slovenského i poľského najvyššieho správneho
súdu. Témami spoločných rokovaní boli najmä výmena
skúseností v oblasti prideľovania právnych vecí sudcom so
zreteľom na ich špecializáciu. Predstavitelia počas stretnutia
diskutovali aj o dopadoch rozhodnutí Európskeho súdu pre
ľudské práva a Súdneho dvora Európskej únie na
rozhodovaciu činnosť oboch najvyšších správnych súdov.
Počas rokovaní však načrtli aj tému, ktorá sa týka aktuálnych  
výziev v rozhodovacej  činnosti vo veciach azylu a vyhostenia.

„Najvyšší správny súd Slovenskej republiky, ako nová
vrcholná inštitúcia správneho súdnictva, má eminentný
záujem o medzinárodnú výmenu skúseností. Storočná
história existencie Najvyššieho správneho súdu Poľskej
republiky je obrovskou hodnotou danou množstvom
zhromaždených poznatkov o úspechoch i úskaliach
súdnej kontroly verejnej správy v Poľsku. Sila osobnosti
pána  predsedu  súdu Jaceka Chlebneho, ako  aj sudkýň
a sudcov tohto súdu, je zároveň garanciou vysokej
odbornosti     a     nestrannosti    rozhodovania,“    uviedol

Vrcholné inštitúcie správneho súdnictva
Slovenska a Poľska sú dôstojnými partnermi
v diskusiách týkajúcich sa ich rozhodovacej
činnosti v európskom právnom priestore
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predseda súdu Pavol Naď. Dodal, že pre Najvyšší správny
súd Slovenskej republiky išlo o dôležité pracovné stretnutie.
„Na ňom sme  sa odprezentovali  ako  dôstojný  partner
v diskusiách  týkajúcich sa výkonu správneho súdnictva
v európskom právnom priestore.“

Slovenskú delegáciu tvoril predseda Najvyššieho správneho
súdu Slovenskej republiky Pavol Naď, podpredseda
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky Marián
Trenčan, predsedníčka senátu Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky Elena Berthotyová, poradca predsedu
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky Daniel
Staruch a špecialistka na medzinárodné vzťahy a protokol
Alica Smolíčková z Kancelárie predsedu súdu.

Za poľskú stranu sa na oficiálnej návšteve Slovenska
zúčastnili predseda Najvyššieho správneho súdu Poľskej
republiky Jacek Chlebny, predsedníčka prvého oddelenia
finančného senátu Małgorzata Niezgódka-Medek, sudca
vojvodského správneho súdu vo Varšave Mirosław Gdesz,
asistentka európskeho práva na Najvyššom správnom súde
Poľskej republiky Anna Chmielarz-Grochal a predstaviteľka
Kancelárie predsedu súdu Małgorzata Szyszkowska.
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Najvyšší správny súd Slovenskej republiky počas
uplynulých dvoch týždňov hostil sudcu Štátnej rady
Talianskej republiky, ktorá predstavuje najvyššie
postavený     orgán   v    oblasti    správneho     súdnictva
v Taliansku. Sudca Raffaele Greco sa profesijne zaoberá
ochranou zdravia, verejným poriadkom či prípadmi
prisťahovalectva. Počas odbornej stáže na Slovensku
absolvoval niekoľko stretnutí.

Sudca Štátnej rady mal počas svojho pobytu možnosť
stretnúť sa aj s predstaviteľmi poľského najvyššieho
správneho súdu, ktorí sa v čase trvania jeho stáže
nachádzali na oficiálnej návšteve Najvyššieho správneho
súdu Slovenskej republiky.

V úvode jeho pobytu na Slovensku ho prijala riaditeľka
Centra právnej pomoci Zuzana Števulová, s ktorou
diskutoval najmä o slovenskom systéme poskytovania
právnej pomoci občanom v núdzi, a tiež o možnostiach,
prostredníctvom ktorých môžu ľudia kontaktovať centrum.
Sudcu Rafaella Greca neskôr na pôde Justičnej akadémie
Slovenskej republiky prijal jej podpredseda Jozef Szabó.
Spolu sa zhovárali o činnosti akadémie a o jej dôležitej
úlohe, ktorú plní prostredníctvom vzdelávania.

So sudcom Štátnej rady absolvoval niekoľko stretnutí tiež
predseda senátu Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky Peter Potásch. Spoločne navštívili Úrad pre verejné
obstarávanie, kde sa zúčastnili na rokovaní s jeho
predsedom Petrom Kubovičom. Ten talianskemu sudcovi
predstavil nastavenie kontroly verejného obstarávania na
Slovensku a poukázal na plánované vytvorenie národnej
stratégie rozvoja verejného obstarávania. Ďalšie stretnutie,
za účasti predsedu senátu Petra Potáscha, sa uskutočnilo na
Ministerstve životného prostredia Slovenskej republiky.

Sudca Štátnej rady Talianskej republiky
Raffaele Greco absolvoval dvojtýždňovú
odbornú stáž na Slovensku
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V druhej polovici stáže, ktorá sa uskutočnila prostredníctvom
európskeho združenia ACA-Europe, sudca Raffaele Greco
zorganizoval prednášku pre sudcov a asistentov sudcov
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky na tému
Úloha a fungovanie správnych sudcov v Taliansku. V závere
stáže prijal talianskeho sudcu Štátnej rady predseda Súdnej
rady Slovenskej republiky Ján Mazák. Na stretnutí diskutovali
o viacerých dôležitých témach. Zhovárali sa o kompetenciách
talianskej a slovenskej súdnej rady, načrtli tému majetkových
kompetencií  sudkýň  a  sudcov,  ale  aj  proces  ich   výberu.
V závere svojho stretnutia skonštatovali, že obe súdne rady
sú vybavené právomocami, ktoré sú najsilnejšie v Európskej
únii.
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Činnosť Kancelárie Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky a prezentácia práce vedúcimi
zamestnancami jednotlivých organizačných útvarov boli
hlavnými témami stretnutia so zástupcami českého
najvyššieho správneho súdu. Na stretnutí boli prítomní
aj predseda Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky Pavol Naď a predseda Najvyššieho správneho
súdu Českej republiky Karel Šimka.

Stretnutie na pôde Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky tematicky nadväzovalo na minuloročnú návštevu
českého najvyššieho správneho súdu v Brne. V úvode
stretnutia vedúca Kancelárie Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky Zuzana Kyjac stručne ozrejmila
kompetencie Kancelárie súdu a zároveň hosťom
odprezentovala úlohy, ktoré Kancelária súdu zabezpečuje
pre riadny chod Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky. „Som rada, že vízia, s ktorou som nastupovala
do funkcie vedúcej Kancelárie Najvyššieho správneho
súdu Slovenskej republiky, sa kvalitnou a vysoko
profesionálnou prácou tímu šikovných ľudí premieňa na
skutočnosť,“ uviedla Zuzana Kyjac.

„Dnešná Vaša návšteva v takom veľkom počte iba
potvrdzuje naše veľmi dobré vzťahy, za ktoré sme
vďační.  Každé  naše stretnutie je pre nás ako stretnutie
s veľkým súrodencom, ktorý nás inšpiruje, a  od  ktorého

Delegácie slovenského a českého
najvyššieho správneho súdu sa po 
polroku stretli na Slovensku
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sa máme čo priučiť,“ povedal počas úvodného slova
predseda súdu Pavol Naď.

Činnosť jednotlivých organizačných útvarov Kancelárie
Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky
odprezentovali zástupcom českého najvyššieho správneho
súdu jednotliví zamestnanci Kancelárie súdu. Z prezentácie
sa hostia dozvedeli nielen to, čo sa jednotlivým útvarom
podarilo za ostatné obdobie zrealizovať, ale aj to, aké výzvy
ich počas najbližších mesiacov čakajú. Ide napríklad o uza-
vretie memoranda s právnickými fakultami slovenských
univerzít a vysokých škôl, uvedenie knižničného systému
Biblib.sk do plnej prevádzky, spustenie interného vzdelávania
pre sudcov a zamestnancov Kancelárie Najvyššieho
správneho súdu Slovenskej republiky či nové webové sídlo
súdu.

Delegáciu (Kancelárie) Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky tvorili predseda súdu Pavol Naď, vedúca
Kancelárie súdu Zuzana Kyjac, riaditeľka odboru ekonomiky
a správy majetku Dagmar Haberlandová, poverený riaditeľ
odboru súdnych, analytických a podporných činností
Dominik Fabian, vedúca osobného úradu Miroslava
Krivošíková, vedúci oddelenia informačných technológií Ivo
Zlámal, poradca  predsedu  súdu Daniel Staruch, analytička
z oddelenia analytických činností Soňa Havlíková,
zástupkyňa z kancelárie predsedu súdu Jana Oklamčák
Lengyelová, špecialistka na medzinárodné vzťahy a protokol
Alica Smolíčková a hovorca Michal Hajtol.

Za Najvyšší správny súd Českej republiky sa na návšteve
zúčastnili predseda súdu Karel Šimka, riaditeľka súdnych
kancelárií Drahoslava Miléřová, riaditeľ správy Filip
Glotzmann, vedúca oddelenia analytiky Eva Šupej
Kostolanská, vedúca personálneho oddelenia Jana
Humplíková, vedúca kancelárie predsedu súdu Lucie
Nechvátalová, hovorkyňa Sylva Dostálová a knihovníčka
Adéla Kereková.
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Na novovzniknutých správnych súdoch
budú ako sudcovia pôsobiť od zajtra 
viacerí asistenti sudcov tunajšieho súdu

Vedenie Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky a jeho Kancelárie sa na slávnostných
raňajkách rozlúčilo s asistentmi, ktorých vymenuje
zajtra prezidentka Slovenskej republiky do funkcie
sudcu.  Šiesti  asistenti sudcov  tunajšieho  súdu  sa  od
1. júna stanú sudcami na novovzniknutých
prvostupňových správnych súdoch a zároveň jeden ďalší
asistent  sudcu  bol do funkcie  sudcu  vymenovaný už
11. mája.

„Ide o silný odborný, ale aj ľudský kapitál osôb, ktoré od
zajtra   nastúpia  na   nové  správne   súdy  v  Bratislave
a Banskej Bystrici. Jeden z nich už od toho mesiaca
pôsobí na Správnom súde v Košiciach. Všetci títo ľudia
stáli pri začiatkoch rozhodovacej činnosti Najvyššieho
správneho súdu Slovenskej republiky a teraz zažijú opäť
ďalšiu historickú udalosť v oblasti justičného systému na
Slovensku. Želám im veľa zdravia, odhodlania a múdrosti
v rámci ich novej, veľmi dôležitej profesijnej etapy
života,“ povedal predseda súdu Pavol Naď, ktorý sa im
počas rozlúčky poďakoval za ich prácu pre tunajší súd. 

„Pracovne nás opúšťajú veľmi talentovaní a šikovní ľudia
a keďže niektorých z nich poznám už pomerne dlhú
dobu, je to pre mňa osobne aj ľudská „strata“. Prevažuje
však vo mne pocit radosti, a to predovšetkým z toho
dôvodu,  že  v  ich  životoch  ide  nepochybne  o  správny
a prirodzený posun. Prajem im, resp. skôr si – ako dielčia
súčasť spoločnosti, aby boli pri výkone svojho poslania
(zámerne nie povolania) odvážni, pokorní a neustále
nároční na seba. Som presvedčená o tom, že budú na
nových pôsobiskách prínosom nielen pre svojich kolegov,
ale aj pre celé  správne súdnictvo na Slovensku,“ uviedla
s vďakou za ich prácu vedúca Kancelárie súdu Zuzana Kyjac.

Milé kolegyne a kolegovia, prajeme vám veľa úspechov v pra-
covnom a súkromnom živote!
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Vo štvrtok (1. júna) vymenovala prezidentka Slovenskej
republiky do funkcie sudcu/sudkyne týchto našich kolegov:

JUDr. Lukáš Kolibáb – Správny súd v Banskej Bystrici;
JUDr. Ivana Rudinská – Správny súd v Bratislave;
JUDr. Ingrid Hudecová – Správny súd v Bratislave;
Mgr. Jana Ondrejková – Správny súd v Bratislave;
JUDr. Michaela Stankociová – Správny súd v Bratislave;
JUDr. Barbora Vrbová – Správny súd v Bratislave.

Tento mesiac prezidentka Slovenskej republiky vymenovala
do funkcie sudcu aj nášho kolegu Mgr. Michala Magura,
ktorý od 11. mája pôsobí na Správnom súde v Košiciach.
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Slovensko malo prvýkrát vo svojej histórii
zástupcov na stretnutí poľských a českých
sudcov správnych súdov

Vedenie Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky sa zúčastnilo na stretnutí poľských a českých
sudcov  správnych   súdov.   Predsedu  súdu  Pavla  Naďa
a podpredsedu súdu Mariána Trenčana pozval ako
zahraničných pozorovateľov a zároveň čestných hostí na
stretnutie do Krakova predseda Najvyššieho správneho
súdu Poľskej republiky Jacek Chlebny.
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Na slávnostné stretnutie, ktoré od roku 2011 organizuje
český a poľský najvyšší správny súd, boli prvýkrát v histórii
jeho konania pozvaní aj zástupcovia zo Slovenska.
Bilaterálne podujatie sa každoročne koná s cieľom
zabezpečiť pravidelný dialóg sudcov najvyšších správnych
súdov a výmenu aktuálnych poznatkov, či výziev v roz-
hodovacej činnosti (najvyšších) správnych súdov.

Predseda súdu Pavol Naď si v rámci zahraničného stretnutia
prevzal z rúk predsedu Najvyššieho správneho súdu Poľskej
republiky Jaceka Chlebneho a predsedníčky Vojvodského
správneho súdu v Krakove Anny Dumas pamätnú medailu
Vojvodského správneho súdu v Krakove.

Pracovná  časť  stretnutia  bola  zložená  zo  štyroch panelov.
V rámci prvého z nich sa sudcovia a sudkyne zaoberali
aktuálnymi otázkami spoločného európskeho azylového
systému (CEAS) a s tým súvisiacou judikatúrou Súdneho
dvora Európskej únie. Diskutujúci sa počas rozpravy venovali
tiež novému fenoménu hybridnej vojny, tzv. „push-back
cases“ na bielorusko-poľskej hranici. Odpoveďou poľského
zákonodarcu na tento jav sú dve novely zákona o cudzin-
coch, ktoré  aktuálne  dovoľujú  Poľskej republike  vo vzťahu
k utečencom navážaným na bielorusko-poľskú hranicu
ponechať žiadosť o medzinárodnú ochranu bez vybavenia
alebo nariadiť okamžite vykonateľné opustenie územia.

Ďalšie zasadnutie bolo zamerané na problém dvojitého
zdanenia. V tejto časti so svojim príspevkom vystúpila aj
podpredsedníčka Najvyššieho správneho súdu Českej
republiky Barbara Pořízková, ktorá sa okrem iného venovala
aj judikatúre k zmluvám o dvojitom zdanení, pričom
spomenula aj „Multilateral Instrument“, ktorý na základe
modelovej zmluvy Organizácie pre bezpečnosť a spoluprácu
v Európe zamedzuje dvojitému zdaneniu od roku 2018.

Ďalšie dva panely sa venovali právnym aspektom
strategických stavebných projektov, napríklad aj
povoľovaciemu    procesu    výstavby    jadrovej    elektrárne
a rôznym pridruženým aspektom budovania takéhoto typu
infraštruktúry. Účastníci diskutovali tiež o najnovšej
judikatúre  Súdneho  dvora Európskej  únie  týkajúcej  sa
DPH v praxi českých správnych súdov, a to s akcentom na
preukazovanie osoby dodávateľa a podmienky oslobodenia
od dane pri intrakomunitárnych dodávkach.

Na bilaterálnom stretnutí v poľskom Krakove sa zúčastnila aj
špecialistka na medzinárodne vzťahy a protokol z gene-
rálneho sekretariátu Kancelárie Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky Alica Smolíčková.
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Najvyšší správny súd Slovenskej republiky 
a jeho Kancelária rozbieha spoluprácu 
s tromi právnickými fakultami

Vedenie Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky a jeho Kancelárie podpísalo s tromi
právnickými fakultami memorandá o vzájomnej
spolupráci. Študenti právnických fakúlt budú môcť
absolvovať od budúceho akademického roka odbornú
stáž vo vrcholnej súdnej inštitúcii.

Predseda súdu Pavol Naď a vedúca Kancelárie Zuzana Kyjac
podpísali memorandum o spolupráci s dekanom Právnickej
fakulty Univerzity Komenského v Bratislave Eduardom
Burdom, dekankou Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy
v Bratislave Katarínou Šmigovou a s dekankou Právnickej
fakulty Trnavskej univerzity v Trnave Andreou Olšovskou.

Na základe podpísaných memoránd poskytne Kancelária
študentom (vrátane doktorandov) možnosť absolvovať
bezplatnú  stáž   na  oddelení  analytických  činností.  Stážisti

S
P

R
Á

V
N

Y
 | s

t
r

a
n

a
 2

1

30. jún 2023

budú participovať najmä na vypracovávaní rešerší a práv-
nych analýz pre sudcov, na vypĺňaní dotazníkov pre
európske alebo medzinárodné organizácie a na prehľadoch
judikatúry a legislatívy.

V súvislosti s realizáciou stáží má Kancelária vytvorené
vhodné materiálno-technické podmienky (notebooky s prí-
stupom do právnických informačných systémov, možnosť
stať sa používateľom knižnice a pod.). Dĺžka stáže je
spravidla jeden semester (resp. tri mesiace), minimálne desať
hodín týždenne.

„Všetky tri právnické fakulty počas svojej existencie
vychovali generácie právnikov, medzi nimi mnohé
odborníčky a odborníkov v oblasti správneho práva. Už
od vzniku Najvyššieho správneho súdu Slovenskej
republiky  sme  aktívne   hľadali  možnosti,  ako  prepojiť 
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akademické prostredia s našou inštitúciou, teda
vzdelávanie s praxou. Memorandá o vzájomnej
spolupráci sú výsledkom toho, že naše úsilie naberá
reálne kontúry. Osobitná vďaka patrí paniam dekankám
a pánovi dekanovi, ktorí sa spolu s našou inštitúciou
rozhodli všetkým študentkám a študentom troch
právnických fakúlt na Slovensku poskytnúť nové
príležitosti počas ich štúdia,“ uviedol predseda súdu Pavol
Naď.

„Vzhľadom na moje predchádzajúce pôsobenie aj v aka-
demickej obci ma veľmi teší, že dochádza k prepojeniu
teórie s praxou. Kancelária sa počas uplynulých
mesiacov pomerne intenzívne pripravovala na príchod
stážistov, okrem iného, po stránke materiálno-
technického zabezpečenia. Aktuálne majú pripravenú
školiacu miestnosť s notebookmi, kde budú stážovať pod
vedením zamestnancov z oddelenia analytických
činností. Verím, že vybraní študenti sa u nás naučia
aplikovať získané vedomosti a že si odnesú len pozitívnu
skúsenosť,“ uviedla vedúca Kancelárie Zuzana Kyjac.

V memorande sa strany taktiež dohodli na vzájomnom
informovaní o  svojej  činnosti.  Strany  sa  zároveň zaviazali
k spolupráci na publikačnej činnosti. Kancelária tak
napríklad poskytne priestor na uverejňovanie odborných
článkov v Žurnále správneho súdnictva, ktorý je odborným
recenzovaným časopisom Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky vydávaným Kanceláriou. Strany sa tiež
dohodli, že vyvinú spoločné úsilie k dosiahnutiu
zabezpečenia vzájomného prístupu do svojich knižníc a ku
knižničným titulom.

Vedenie súdu a jeho Kancelárie v memorandách rovnako
vyjadrili ochotu spolupracovať pri skvalitňovaní činnosti
jednotlivých fakúlt, a to v oblasti vedy, výskumu a vzde-
lávania. Zástupcovia uvedených fakúlt budú mať možnosť
zúčastňovať sa na zasadnutiach orgánov Najvyššieho
správneho súdu Slovenskej republiky a podujatiach
usporadúvaných na pôde súdu a jeho Kancelárie, ako aj
pokračovať v dobre nastavenej praxi spolupráce na tvorbe
Zbierky stanovísk a rozhodnutí Najvyššieho správneho súdu
Slovenskej republiky.

https://www.nssud.sk/sk/verejnost-a-media/casopis-zurnal-spravneho-sudnictva/
https://www.nssud.sk/sk/rozhodovacia-cinnost/zbierka-stanovisk-a-rozhodnuti-najvyssieho-spravneho-sudu-slovenskej-republiky/
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